
ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2023/17 Ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Caràcter de la sessió Ordinària

Tipus de convocatòria Primera

Data 30 de novembre de 2023

Durada Des de les 18.00 hores fins a les 21.05 hores

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Martí March Cerdà

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Batle-president Martí March Cerdà SÍ

Regidora María José Jiménez Escribano SÍ

Regidor Antoni Cànaves Capllonch SÍ

Regidora Maria Morro Cifre SÍ

Regidora Catalina Carbonell Torres SÍ

Regidor Mateu Tugores Vives SÍ

Regidora Joana Aina Campomar Orell SÍ

Regidora Stephanie Pozo Mcintyre SÍ

Regidora Joana Xamena Cifre SÍ

Regidor Miquel Àngel Sureda Massanet SÍ

Regidor Bartomeu Cifre Ochogavia SÍ
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ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Càrrec Nom i Cognoms Assisteix

Regidor Josep Marquet Cerdà SÍ

Regidor Mateu Soler Estrany SÍ 

Regidora Maite Vasallo Vilar SÍ 

Regidor David Alonso García SÍ 

Regidor Miguel Ángel Torres Luque SÍ

Regidor Andrés Nevado Rodríguez NO

Excuses d'assistència presentades:

Regidor Andrés Nevado Rodríguez

Secretària Francisca M. Adrover Cànaves SÍ

Interventor Alberto Valicourt Genzor SÍ

Una vegada verificada pel  Secretari  la  constitució vàlida  de l’òrgan,  el  President  obre la
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

Tot seguit el batle-president, i una vegada verificat per la secretària que hi ha el quòrum le-
galment exigit per l’article 90 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF) per a la
constitució vàlida de l’òrgan, declara oberta la sessió.

ORDRE DEL DIA 

1.- Aprovació de les actes anteriors
2.-  Expedient  4590/2023.  Dictamen  per  a  l'aprovació  inicial,  si  procedeix,  de  la
modificació de crèdits núm. 26/2023, sota la modalitat de crèdit extraordinari finançat
amb romanent de Tresoreria per a despeses generals
3,-  Expedient 5300/2021. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la resolució d’
al·legacions  i  aprovació  definitiva  de  la  modificació  puntual  de  la  Unitat  d’Actuació
(UNAC)-15 “Prolongació dels carrers Reina Maria Cristina i Carrer Rull” del PGOU
local, per a la seva adaptació a les determinacions vigents en matèria de cessions de l’
aprofitament mig i de reserva de sòl per a habitatges de protecció oficial
4.-  Expedient 4129/2023. Proposta per a l'aprovació, si procedeix, de la resolució de
reclamacions i aprovació definitiva del pressupost general de l'Ajuntament de Pollença
per a l'exercicici 2024, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

5,- Expedient 4715/2023. Moció de suport presentada pels grups municipals PSIB-PSOE i
Més per Pollença, a la comunitat educativa per a la promoció i defensa de l'educació en
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català, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

6.- Propostes / Mocions d'urgència

B) Part de control i seguiment

1. Informació de Batlia

2. Dació de compte de resolucions de Batlia

3. Precs i preguntes

Tot seguit el batle-president, i una vegada verificat per la secretària que hi ha el quòrum le-
galment exigit per l’article 90 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF) per a la
constitució vàlida de l’òrgan, declara oberta la sessió.

A) PART RESOLUTIVA 

1.- Aprovació de les actes de la sessions anteriors

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

El batle-president demana als reunits si qualque membre dels assistents ha de formular cap
observació a l'esborrany de l'acta de la sessió extraordinària i urgent del Ple de dia 8 de
novembre de 2023 i a l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària del Ple de dia 26 d’octubre
de 2023.

No se’n formula cap, d’observació.

Se sotmet a votació l’aprovació de les actes i n’esdevé el resultat següent: unanimitat (16).

2.-  Expedient  4590/2023.  Dictamen  per  a  l'aprovació  inicial,  si  procedeix,  de  la
modificació  de  crèdits  núm.  26/2023,  sota  la  modalitat  de  crèdit  extraordinari
finançat amb romanent de Tresoreria per a despeses generals

Favorable Tipus de votació: unanimitat

Seguidament se sotmet al Ple la consideració de la Proposta formulada que textualment diu:

«PROPOSTA DE BATLIA

Vista la Sentència ferma núm. 00196/2023, de 24 d’abril, del Jutjat Contenciós Administratiu
núm.  1  de  Palma,  dictada  en  el  procediment  abreujat  núm.  0000310/2021,  respecte  la
demanda formulada per la part recurrent contra la Resolució de la Batlia de 25 de gener de
2021 que desestimà el recurs de reposició interposat contra la Resolució de Batlia de 6 de
desembre de 2020 de reconeixement d’obligació i pagament de quantia per import 0 € en el
marc de la  convocatòria  d’ajudes  als  particulars  afectats  per  les  pluges intenses del  19
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d’octubre de 2018 (BOIB 42 de 02.04.19, per la qual s’estima parcialment la demanda i
condemna a l’Ajuntament al pagament de la quantitat de 846,10 €.

Vist l’article 173.4 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 05 març, pel qual s’aprova el Text
Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals.

«4. La Autoridad administrativa encargada de la ejecución acordará el pago en la
forma y con los límites del respectivo presupuesto. Si para el pago fuere necesario un
crédito extraordinario o un suplemento de crédito, deberá solicitarse del Pleno uno u
otro  dentro  de  los  tres  meses  siguientes  al  día  de  notificación  de  la  resolución
judicial.»

Considerant  per  tant,  l'existència  d’una  despesa  que no pot  demorar-se fins  a  l'exercici
següent, pels quals no existeix crèdit al vigent Pressupost de la Corporació, i atès que es
disposa de romanent líquid de Tresoreria segons els estats financers i comptables resultants
de la liquidació de l'exercici anterior.

Vista la  memòria  de Batlia  de data 14 de novembre de 2023 en la  qual  s’especifica  la
modalitat de modificació de crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació en base
a la documentació abans expressada.

Vist  que  la  liquidació  de  l’exercici  2022va  tancar  amb  un  romanent  de  tresoreria  de
37.563.643,34 euros, el qual s’ha emprat per finançar modificacions de crèdit per import total
de 19.697.507 euros corresponents a la modificació de crèdit núm. 1-2023 per import de
16.908.973,17  euros,  modificació  de  crèdit  núm.  7-2023  per  import  de  712.800  euros,
modificació de crèdit 9/2023 per import de 66.950,86 euros, modificació de crèdit 15/2023
per import de 209.000 euros, modificació de crèdit 16/2023 per import de 1.799.782,97 euros
i  modificació  de  crèdit  21/2003  per  import  de  203.560  euros,  restant  un  romanent  de
17.662.576,34  euros,  magnitud  que  serveix  per  finançar  modificacions  de  crèdits  de
conformitat amb l’establert als articles 177 del RDL 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el
Text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Local

Vists els informes d’Intervenció favorables a la modificació de crèdit.

Martí Xavier March Cerdà, Batle de l’Ajuntament, proposa al Ple de la Corporació l’adopció
del següent ACORD:

Primer.-  Aprovar  inicialment  l’Expedient  de Modificació  de crèdits  núm.  26/2023,  sota la
modalitat  de  crèdit  extraordinari  finançat  amb  romanent  de  Tresoreria  per  a  despeses
generals d’acord amb el següent detall:

CRÈDIT EXTRAORDINARI:

PRESSUPOST DE DESPESES

APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA DESCRIPCIÓ IMPORT

151 78001
Ajudes per reparar els danys de

les pluges de 
dia 19 d’octubre de 2018

847 €
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• FINANÇAMENT:

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de Tresoreria per a despeses 
Generals:

CONCEPTE DENOMINACIÓ IMPORT

87000
Romanent de Tresoreria 
per a despeses generals

847 €

Així, el crèdit inicial de l’aplicació que es pretén crear, destinat a la finalitat abans establerta:

2. Té caràcter específic i determinat i no pot demorar-se a exercicis posteriors.

3. És insuficient.

Segon.- Exposar el present expedient al públic mitjançant anunci en el BOIB per un termini
de 15 dies, durant els quals els interessats podran examinar-lo i  presentar reclamacions
davant el Plenari.  El present expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el
termini esmentat no s’hagin formulat reclamacions, en cas contrari , el Plenari disposarà d’un
mes per resoldre.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
00.00.57 a 00.06.28).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé
el resultat següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació es declara aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els
acords continguts en el mateix.

3.- Expedient 5300/2021. Dictamen per a l'aprovació, si procedeix, de la resolució
d’al·legacions i aprovació definitiva de la modificació puntual de la Unitat d’Actuació
(UNAC)-15 “Prolongació dels carrers Reina Maria Cristina i Carrer Rull” del PGOU
local, per a la seva adaptació a les determinacions vigents en matèria de cessions
de l’aprofitament mig i de reserva de sòl per a habitatges de protecció oficial

Favorable Tipus de votació: unanimitat

A continuació es dona lectura al  Dictamen emès per la Comissió Informativa Permanent
General, que transcrit literalment diu:

«PROPOSTA DE BATLIA 

Vist l’Acord adoptat pel Ple, en sessió de 17 de desembre de 2021 en virtut del qual es va
procedir a l’aprovació inicial  de la modificació puntual de la Unitat d’Actuació (UNAC)-15
“Prolongació dels carrers Reina Maria Cristina i Carrer Rull” del PGOU local, per a la seva
adaptació a les determinacions vigents en matèria de cessions de l’aprofitament mig i de
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reserva de sòl per a habitatges de protecció oficial, havent-se realitzat l’oportuna publicació
en el  Butlletí  Oficial  de les Illes Balears núm. 173,  de 18 de desembre de 2021,  alhora
requerits els informes procedimentals i sectorials corresponents; així concretament:

1. Sol·licitud d‘informe a l’òrgan que exerceix les competències en matèria d’urbanisme del
Consell insular de Mallorca, en el tràmit de l’article 55 de la LUIB, en quan l’exigeix amb
caràcter preceptiu, sense que això no obstant a dia d’avui s’hagi rebut ni es tingui constància
en seu municipal de l’esmentat informe, d’aquí el comunicat tramés al CIM mitjançant ofici
de batlia de data 18.10.2023 (rebut en data 26.10.2023) del tenor literal que tot seguit es
transcriu: “.../... Atès que mitjançant ofici de batlia de data 21.12.2021 (tramés en la mateixa
data i correlativament rebut mitjançant accés a la notificació via Carpeta Ciutadana en data
22.12.2021  –identificador  públic  571495061c1d4e8f2a8c-),  es  va  sol·licitar  l’emissió  de
l’informe que disposa l’article 55 de la Llei 12/2017, de 29 de desembre, d’urbanisme de les
Illes Balears, en relació a la modificació puntual del PGOU local dalt referenciada, aprovada
inicialment en virtut d’acord de l’Ajuntament Ple de dia 17.12.2021 - havent-se adjuntat a
l’efecte la documentació completa corresponent-, sense que a dia d’avui s’hagi rebut ni es
tingui constància en seu municipal de l’esmentat informe preceptiu; per l’exposat, serveixi el
present  ofici  per  posar  en  coneixement  de  l’òrgan  insular  competent  en  matèria
d’Urbanisme, la voluntat municipal de continuar amb la tramitació corresponent a l’empara
del permès en el  darrer incís de l’art.55.6 de la LUIB en quan disposa que una vegada
transcorreguts  els  terminis  assenyalats  als  efectes  de  l’emissió  de  l’informe en qüestió,
s’entén que aquest s’ha emès en sentit favorable i es pot continuar amb el procediment, tot
sense perjudici de les consideracions no vinculants que pugui fer el CIM d’acord amb els
principis de col·laboració i cooperació a què fa referència expressa l’apartat 6è. del precepte
de referència”.

2.  Sol·licitud  d’exclusió  del  procediment  d’avaluació  ambiental  corresponent  formulada  a
l’òrgan  ambiental  autonòmic  competent,  Comissió  de  Medi  Ambient  de les  Illes  Balears
(CMAIB), sobre la base de l’informe ambiental confeccionat en data 15.11.2021 per tècnica
geògrafa competent,  Sra.  Maria  Pilar  Ramírez Roig,  de “Site 5,  Consultoria  de Gestión,
S.L.”,  d’acord  amb  l’article  19.3  del  vigent  text  refós  d’avaluació  ambiental  autonòmic
(DLeg.1/2020,  de  20  d’agost),  havent  informat  expressament  tanmateix  l’abans  dita
Comissió  mitjançant  ofici  del  seu  President  de  data  23.06.2022,  de  la  procedència  de
tramitar  la  sol·licitud  d’acord  amb  el  procediment  d’avaluació  ambiental  estratègica
simplificada,  circumstància  que  motivà  l’elaboració  i  remissió  de  la  documentació
corresponent, així concretament:

“1.  Informe  ambiental:  Avaluació  ambiental  estratègica” elaborat  aquest  en  data
10/10/2022 per la mateixa tècnica geògrafa abans dita, de manera que una vegada
seguit el procediment pels tràmits que disposa la llei substantiva estatal 21/2013, de 9
de desembre,  d’avaluació  ambiental,  i  concordant  autonòmic  DLeg.1/2020,  de 20
d’agost,  aquest  hauria  finalitzat  amb  la  formulació  del  corresponent  “Informe
ambiental  estratègic” reproduït  en la resolució del President  de la CMAIB de data
07.11.2022, que en la seva part bastant a les conclusions és del tenor literal següent:
“Primer.-  No  subjectar  a  avaluació  ambiental  estratègica  ordinària  la  modificació
puntual  del  Pla General  Municipal  d’Ordenació  de Pollença  per  a la  formalització
d’una fitxa normativa per a la unitat d’actuació 15, supeditat al compliment de les
mesures  ambientals  previstes  a  l’informe  ambiental,  signat  per  la  Sra.  Mª  Pilar
Ramírez Roig, geògrafa, de SITE 5, Consultoría de Gestión S.L., amb data 15 de C
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novembre de 2021, i la condició que el desenvolupament de la UNAC-15 s’haurà de
dur  a  terme  a  través  d’un  projecte  d’urbanització,  que  s’haurà  de  sotmetre  a
avaluació  d’impacte ambiental,  havent  de garantir,  en  tot  cas,  la  seva suficiència
hídrica  i  la  capacitat  de  depuració,  així  com  analitzar  correctament  el  consum
energètic i les emissions derivades de CO 2, i, si escau, les mesures correctores o
compensatòries que s’adoptaran durant totes les fases del projecte. D’altra banda, es
recorda que els projectes que s’autoritzin en el marc de la MP, hauran de tenir en
compte  la  normativa  vigent  en  matèria  de  medi  ambient,  especialment  les
prescripcions  de  la  Llei  10/2019,  de  22  de  febrer,  de  canvi  climàtic  i  transició
energètica,  del PHIB 2019 i  de la  Llei  8/2019,  de 19 de febrer,  de residus i  sòls
contaminats  de  les  Illes  Balears,  així  com  incorporar  un  seguiment  ambiental
específic de les mesures previstes per minimitzar els impactes a cada una de les
fases del projecte, l’establiment de llindars i la determinació de les actuacions, en cas
del seu incompliment”.

Atès l’informe jurídic emès el 20 de novembre de 2023 per part del tècnic d’administració
especial (TAE) de l’àrea municipal competent i que disposa d’expressa nota de conformitat
de la secretària de la Corporació, en què a banda de les consideracions procedimentals de
rigor realitza prèviament l’obligat  anàlisi  de la única al·legació formulada durant el  tràmit
d’informació  pública  (RGE  núm.  2022-1034  de  20.02.2022),  referida  concretament  a  la
presentada per part del grup polític “Junts Avançam”, llavors existent, mitjançant escrit RGE
de data 20.02.2022 (núm. 2022-1034), informe que en la seva part bastant dels fonaments
de dret és del tenor literal següent: 

» (.../...)

L’ordre processal obliga a entrar a valorar primerament el manifestat per part del grup
polític “Junts Avançam”, llavors existent, en la única al·legació formulada durant el
tràmit d’informació pública (RGE núm. 2022-1034 de 20.02.2022), essent procedent
declarar d’acord amb l’article 21.1 de la Llei procedimental substantiva 39/2015, d’1
d’octubre, la desaparició sobrevinguda de l’objecte de l’al·legació de que es tracta
com a conseqüència  de l’extinció  del  grup polític  en qüestió  una vegada dissolta
l’anterior  Corporació  i  constituïda  l’actual,  mancant  per  això  la  persona  del  seu
representant  de  la  legitimació  que  abans  ostentava,  falta  d’acció  processal  que
provoca la finalització del procediment,  tot  significant  en qualsevol  cas i  de forma
subsidiària en quan al fons de l’al·legació formulada, que la modificació puntual que
ens ocupa dona compliment al paràmetre mínim del 30% legalment exigit, i el cert és
que l’article 37.i) de la LUIB exigeix que per alterar a l’alça –i excepcionalment, també
a la baixa- la ratio del 30% abans dita, cal una acurada avaluació de les necessitats
d’habitatge  sotmès  a  algun  règim  de  protecció  pública  i  la  determinació  de  les
reserves  per  a  aquest  tipus  d’habitatge  per  a  les  actuacions  de  transformació
urbanística,  i  analitzar  en  definitiva  la  demanda social  d’aquest  tipus  d’habitatge,
sense que consti en el si de les presents actuacions.»

En quan a la tramitació i procediment aplicable, cal afegir als fonaments i preceptes invocats
en l’informe jurídic de data 13.12.2021 – nota de conformitat de Secretaria de 14.12.2021-,
la nova Disposició addicional tretzena “Ordenació dels àmbits afectats per l'article 2 del DL
9/2020” afegida al Pla territorial insular de Mallorca (PTIM) arran de la Modificació núm. 3
del mateix –aprovada pel Ple del CIM en data 11.05.2023, Boib núm.: 73 de 03.06.2023-, en
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quan pel  que  fa  al  municipi  de  Pollença  manté  l'ordenació  urbanística  de l’àmbit  de  la
UNAC-15  del  PGOU  que  ens  ocupa,  “.../...Sense  perjudici  de  la  potestat  municipal
d'alteració del planejament urbanístic”, si més no ho fa amb subjecció a les conseqüències
jurídiques que tot seguit es transcriu:

« (.../...)

b) Les unitats d'actuació esmentades a l'apartat anterior s'hauran de desenvolupar
d'acord amb el planejament urbanístic en vigor i en els termes previstos legalment.
Respecte  al  deure  de  cessió  de  sòl  lucratiu  lliure  de  càrregues  es  farà  en  el
percentatge corresponent a la naturalesa de l'actuació urbanística, supeditat, si fos el
cas, al resultat de l'informe de sostenibilitat econòmica i de la memòria de viabilitat
econòmica que pugui formular el planejament urbanístic d'acord amb el que estableix
la legislació urbanística autonòmica i estatal.

c) Els instruments de desenvolupament de les unitats actuació esmentades, en el
procediment d’avaluació ambiental hauran d’analitzar com el seu desenvolupament
pot  afectar  la  sostenibilitat  del  municipi  on  es  trobin  (consum  d’aigua  i  energia,
depuració d’aigües, generació de residus i mobilitat) i a la capacitat de càrrega.»

L’article 59.1 de la LUIB en quan disposa que “La modificació de les determinacions dels
instruments de planejament  urbanístic  s’ha de dur a terme d'acord amb les disposicions
d’aquesta llei que en regeixen la formulació”, referència expressa a l’article 55 de la mateixa
LUIB  “Tramitació  del  planejament”,  que  just  en  el  darrer  paràgraf  del  seu  apartat  4rt.
estableix  el  deure  d’instar  informe  a  l’òrgan  que  exerceix  les  competències  en  matèria
d’urbanisme del consell insular de Mallorca, a l’hora que en l’últim incís del seu apartat 6è. i
concordant apartat 9è. institueix una sort de silenci positiu conseqüència de la manca de
resposta expressa a l’obligada petició d’informe, que habilita continuar amb la tramitació de
la modificació, i ho fan, respectivament, en els termes literals següents:

« (.../...)

6) Aquest informe s’ha d’emetre, segons correspongui, en els terminis següents, que
es computen des de la  recepció de la  documentació completa de l’instrument  de
planejament:

a) En el termini de tres mesos, en els supòsits de primera formulació o de revisió del
pla general o del pla d’ordenació detallada.

b) En el termini de dos mesos en el cas de modificacions del pla general o del pla
d’ordenació detallada, i en el cas de la primera formulació, la revisió o la modificació
dels plans parcials, plans especials i estudis de detalls.»

Una vegada que han transcorreguts els terminis anteriors, s’entén que l’informe s’ha
emès de manera favorable i es pot continuar amb la tramitació.

«9) En la tramitació dels plans d’ordenació detallada i la resta de plans urbanístics
que  correspongui  aprovar  definitivament  als  ajuntaments,  el  silenci  administratiu
positiu  previst  en  el  paràgraf  anterior  es  produeix  si  la  resolució  definitiva  no es
notifica en el termini de tres mesos des de la recepció de l’informe previ del consell
insular o des del transcurs del termini del qual disposen per emetre’l, o, en el cas que
sigui  posterior  i  preceptiva,  des  de  la  recepció  del  pronunciament  de  l’òrgan
ambiental (...)» C
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Atès,  finalment,  el  que  disposa  l’article  54  de  la  Llei  12/2017,  de  29  de  desembre,
d’urbanisme  de  les  Illes  Balears  pel  que  fa  a  la  competència  per  a  l’aprovació  de  la
modificació de planejament objecte de la present proposta, a aquest efecte, per remissió de
l’article 21 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes
Balears (LMRLIB), l’article 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de
Règim Local (LRBRL), el Ple de la Corporació és l’òrgan competent, exigint-se el quòrum de
majoria absoluta perquè prosperi la proposta (art. 47.2.ll) LRBRL.

Aquesta Batlia, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent ACORD:

Primer.- Resoldre,  tot  assumint  i  fent  propis  els  arguments  i  consideracions  de  dret
reproduïts  en  l’informe  jurídic  emès  en  data  20.11.2023  per  part  del  tècnic  de  l’àrea
municipal competent amb expressa nota de conformitat de la secretària de la Corporació,
part integrant del present acord, la única al·legació formulada durant el tràmit d’informació
pública  (BOIB  núm.  173  de  18.12.2021)  en  front  de  l’acord  d’aprovació  inicial  de  la
modificació puntual del PGOU objecte de la present proposta, presentada concretament per
part  del  grup  polític  “Junts  Avançam”,  llavors  existent,  mitjançant  escrit  RGE  de  data
20.02.2022  (núm.  2022-1034),  essent  procedent  per  tant  declarar  la  desaparició
sobrevinguda de l’objecte de l’al·legació de que es tracta i, subsidiàriament, desestimar-la.

Segon.- Aprovar de forma definitiva la modificació puntual de la Unitat d’Actuació (UNAC)-
15 “Prolongació dels carrers Reina Maria Cristina i Carrer Rull” del PGOU local per a la seva
adaptació a les determinacions vigents en matèria de cessions de l’aprofitament mig i de
reserva de sòl per a habitatges de protecció oficial, i això sobre la base de la documentació
tècnica  elaborada  a l’efecte  en data  16.11.2021 per  sengles  tècnics  arquitectes  i  tècnic
enginyer de camins competents, integrants de la mercantil “Urbanisme i Enginyeria Gurrera i
associats, SLP”- URBEG-) i composada concretament de memòria informativa i justificativa,
plànols  d’informació  i  ordenació  amb  nova  fitxa  urbanística,  informe  de  sostenibilitat  i
viabilitat  econòmica,  estudi  de  mobilitat  i  sengles  informes  ambientals confeccionats  en
dates 15.11.2021 i 10.10.2022, respectivament, per tècnica geògrafa competent, Sra. Maria
Pilar  Ramírez  Roig,  de  “Site  5,  Consultoria  de  Gestión,  SL”,  incloent  aquest  darrer  la
corresponent “Avaluació ambiental estratègica”, el conjunt de tot plegat amb subjecció als
particulars  condicionats  que  consten  en  l’“Informe  ambiental  estratègic”  reproduït  en  la
resolució del President de la CMAIB de data 07.11.2022, i així mateix també als reproduïts
en la nova Disposició addicional tretzena *“Ordenació dels àmbits afectats per l'article 2 del
DL 9/2020”* afegida al Pla territorial insular de Mallorca (PTIM) arran de la modificació núm.
3 del mateix, aprovada pel Ple del CIM en data 11.05.2023 (BOIB núm.: 73 de 03.06.2023),
tota vegada que manté l'ordenació urbanística de l’àmbit de la UNAC-15 del PGOU que ens
ocupa si més no amb subjecció a les conseqüències jurídiques que disposa.

Tercer.- Trametre l’acord d’aprovació definitiva en el BOIB a l’efecte de la publicació del
contingut  del  instrument  de planejament,  i  desplegament  dels  efectes que li  són propis,
publicar-ho igualment en la seu electrònica d’aquest Ajuntament i notificar-ho als interessats,
en la forma reglamentàriament establerta.

Quart.- Donar trasllat de l’acord d’aprovació definitiva, juntament amb un exemplar complet i
oportunament diligenciat de l’expedient  tramitat i  del document de modificació del PGOU
pròpiament dit, a l’Arxiu d’Urbanisme de les Illes Balears i a la Comissió Insular d’Ordenació
del Territori, Urbanisme i Patrimoni Històric del Consell de Mallorca, de forma simultània a la
tramesa de l’acord d’aprovació definitiva en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.» C
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Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
00.06.32 a 00.20.50).

Finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació el Dictamen i n’esdevé el resultat
següent: unanimitat (16).

Atès el resultat de la votació, que representa el vot favorable de la majoria absoluta del
nombre legal de membres de la Corporació per a l’adopció del present acord (article 47.2 ll)
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL)), es declara
aprovat íntegrament el Dictamen precedent i els acords continguts en el mateix.

4.- Expedient 4129/2023. Proposta per a l'aprovació, si procedeix, de la resolució de
reclamacions  i  aprovació  definitiva  del  pressupost  general  de  l'Ajuntament  de
Pollença per a l'exercicici 2024, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10      En contra: 6     Abstencions: 0     Absents: 0

Prèviament se sotmet a ratificació del Ple la inclusió d’aquest assumpte a l’ordre del dia, que

acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària, d’acord amb el que disposa

l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,

aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF).

Tots seguit se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: deu (10) vots a

favor dels membres dels grups municipals  Partit  Socialista  de les  Illes  Balears i  Més per

Pollença i sis (6) vots d’abstenció dels membres dels grups municipals Partit Popular i Tots –

El Pi.

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que

acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

A continuació se sotmet al Ple la consideració de la Proposta formulada que textualment diu:

« PROPOSTA DE BATLIA

Resolució de reclamacions i aprovació definitiva, si procedeix, del pressupost general
de l'Ajuntament de Pollença per a l'exercici 2024

Vistes la provisió d’inici del batle de dia 9 d’octubre de 2023 d’incoació de l’expedient per a
l’elaboració i aprovació del pressupost general de l’Ajuntament de Pollença per a l’exercici
2024.

Vist que el projecte de pressupost general de l’Ajuntament de Pollença per a l’exercici 2024
incorpora la documentació complementària i els annexos així com la plantilla comprensiva
de tots els llocs de treball reservats a funcionaris, personal laboral i eventual i vist:
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• que les consignacions de despeses són les necessàries per complir les obligacions
exigibles i per desenvolupar la tasca de la Corporació,

• que als ingressos s’apel·la als tributs i exaccions reglamentàries en classe i quantia
adequats  a  les  possibilitats  del  contribuent  i  a  les  necessitats  del  pressupost  de
despeses,

• que les bases d’execució del pressupost són les més prudents per fer-ho efectiu,

• que el projecte no té dèficit inicial.

Vist l’expedient de plantilla incoat de conformitat amb el que estableixen els arts. 90.1. de la
Llei 7/1985, de 02 d’abril, Reguladora de les bases de Règim Local i 126 del Real Decret
Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós  de les disposicions legals
vigents  en  matèria  de  Règim Local  pel  que  fa  la  plantilla  de  personal  al  servei  de  les
corporacions locals.

Vista la Memòria de Batlia de data 16 d’octubre de 2023.

Vists els informes emesos per part d’Intervenció en data 16 d’octubre de 2023.

Vist el règim de fiscalització limitada prèvia establert a les bases 37 a 43 d’Execució del
Pressupost.

Atès que un cop sotmès a exposició pública l’expedient durant el termini de quinze dies,

mitjançant la corresponent publicació de l’edicte al BOIB núm. 148 de 31 d’octubre de 2023,
a efectes de presentació de reclamacions per un termini de 15 dies.

Vist l’article 6 del Text Articulat sobre les condicions Generals de Treball dels Funcionaris de
l’Ajuntament de Pollença estableix que la Junta de Personal rebrà còpia de l’esborrany de la
plantilla  que  es  pretén  aprovar  i  disposarà  d’un  termini  no  inferior  a  15  dies  abans  de
l’elaboració ferma per elevar informes, exposar objeccions i aportar suggeriments en relació
a aquesta abans de la seva aprovació definitiva pel Ple de l’Ajuntament.

Vistes les reclamacions presentades dins termini:

• Reclamació  primera  presentada  per  Juan  Perelló  Garcia  en  representació  de
l’Organització Sindical UGT amb núm. registre  2023-E-RE-7562 dia 22 d’octubre de
2023.

• Reclamació  segona  presentada  per  Juan  Ferrer  Ferragut  en  representació  de
l’Organització Sindical CCOO amb núm. registre 2023-E-RE-7662 dia 25 d’octubre
de 2023.

• Reclamació  tercera  presentada  per  Juan  Perelló  Garcia  en  representació  de
l’Organització Sindical UGT amb núm. registre 2023-E-RE-7972 dia 07 de novembre
de 2023.

• Reclamació  quarta  presentada  per  Joan  Crespí  Salas  i  Joan  Ramon  Bosch
Sangroniz,  actuant  en  nom  propi  i  en  representació  de  la  PLATAFORMA  PRO
CAMINS PÚBLICS OBERTS de Pollença amb núm. registre 2023-E-RC-6512 dia 09
de novembre de 2023.
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• Reclamació  cinquena  presentada  per  Antoni  Coll  Trias  en  representació  de
l’Associació Banda de Musica de Pollença amb núm. registre 2023-E-RE-8200 dia 15
de novembre de 2023.

• Reclamació  sisena  presentada  per  part  de  Bartomeu  Cifre  Ochogavia  en
representació del grup municipal Tots-El Pi amb núm. registre 2023-E-RE-8468 de
dia 22 de novembre de 2023.

• Reclamació setena presentada per part de David Alonso Garcia en representació del
grup  municipal  Partit  Popular  amb  núm.  registre  2023-E-RE-8476  dia  22  de
novembre de 2023.

Vist l’article 170 del RDL 2/2004, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals (TRLRHL) regula els interessats que poden interposar reclamacions i les
causes.

“Artículo 170. Reclamación administrativa: legitimación activa y causas:

1. A los efectos de lo dispuesto en el apartado 1 del artículo anterior, tendrán la consideración
de interesados:

a) Los habitantes en el territorio de la respectiva entidad local.

b) Los que resulten directamente afectados, aunque no habiten en el territorio de la entidad
local.

c) Los  colegios  oficiales,  cámaras  oficiales,  sindicatos,  asociaciones  y  demás  entidades
legalmente  constituidas  para  velar  por  intereses  profesionales  o  económicos  y  vecinales,
cuando actúen en defensa de los que les son propios.

2. Únicamente podrán entablarse reclamaciones contra el presupuesto:

a) Por no haberse ajustado su elaboración y aprobación a los trámites establecidos en esta
ley.

b) Por omitir el crédito necesario para el cumplimiento de obligaciones exigibles a la entidad
local, en virtud de precepto legal o de cualquier otro título legítimo.

c) Por ser de manifiesta insuficiencia los ingresos con relación a los gastos presupuestados o
bien de estos respecto a las necesidades para las que esté previsto.”

Vist  que l’apartat  a)  de l’article 170.2 es refereix al  contingut  del pressupost  i  a la seva
tramitació, que s’ha d’ajustar de forma rigorosa al procediment establert en el TRLRHL i en
el Real Decret 500/1990, de 20 d’abril que desenvolupa la Llei d’Hisendes Locals en matèria
de pressupost.

Vist que la documentació obligatòria establerta a l’article 168 del TRLRHL va estar exposada
en el públic mitjançant l’anunci en el BOIB a disposició de tots els interessats a l’oficina
d’intervenció, publicant-se la informació més rellevant al portal de transparència de la seu
electrònica de l’Ajuntament.

Vist que l’apartat b) de l’article 170.2 es refereix a la consignació dels crèdits necessaris per
fer  front  al  compliment  de  compromisos  preexistents,  és  a  dir,  ja  coneguts  abans  de
l'elaboració  del  pressupost,  per la  qual  cosa no estan subjectes a la voluntat  del gestor
durant l'exercici.
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Vist  que  l’apartat  c)  de  l’article  170.2  es  refereix  a  dues  qüestions:  l'anivellació
pressupostària –consagrada en l'article 165.4 del TRLRHL- i l'adequació dels crèdits a les
despeses que han de finançar.

Vist que correspon als òrgans gestors, sense perjudici dels informes que puguin recaptar
dels  serveis  econòmics  de  la  Corporació,  avaluar  l'import  de  les  obligacions  que  han
d'atendre's amb càrrec als pressupostos municipals,  a l'efecte dels quals s'incorpora una
memòria/informe economicofinancer, segons el previst en l'article 168.1,g del TRLRHL.

Atès que s’ha de tenir en compte que els crèdits inicials, igual que les previsions inicials,
tenen caràcter estimatiu, estant aquells fortament mediatitzats per l'abast d'aquestes. És a
dir, les despeses han d'ajustar-se a l'import màxim de les previsions d'ingrés, doncs l'article
165.4 del TRLRHL prohibeix expressament el dèficit inicial.

Atès  que  si  l'òrgan  gestor  considera  que  les  quantitats  pressupostades  per  a  una  fi
determinada  són  suficients,  la  qual  cosa  s'acredita  mitjançant  l'informe  favorable  de  la
Intervenció, amb les observacions posades de manifest a l’informe emès dia 16 d’octubre de
2023  la  reclamació  manca  de  fonament,  tret  que  s'acrediti  de  forma  fefaent  que  les
obligacions a atendre superen el crèdit proposat.

En  tot  cas,  si  sorgeixen  noves  obligacions  que  excedeixen  del  crèdit  consignat  en  la
corresponent aplicació pressupostària, el propi TRLRHL preveu les modificacions de crèdit,
les quals no podran alterar l'equilibri pressupostari inicial.

Indicar també que la inclusió d’una aplicació pressupostària en el pressupost municipal, no
crea cap dret a favor del beneficiari, mentre no s’hagi adoptada la resolució de concessió,
per l’òrgan competent. El fet de que en un exercici pressupostari es trobi consignada una
subvenció no genera expectatives de dret de futures anualitats.

Pel que fa a l’incompliment del reglament de participació ciutadana indicar que l'article 34 del
reglament disposa : 

«Als  consells  d’àrea  es  debatrà  la  política  i  pressupostos  de  cada  àrea  de  la
Corporació, i les entitats i persones podran sol·licitar qualsevol informació i aportar
idees i suggeriments. Els responsables municipals es comprometran a argumentar i
a comunicar la viabilitat de les propostes presentades en un termini màxim de trenta
dies.  Els  consells  d'àrea també podran ser  de grups d'edat  (consell  d'infants,  de
joventut, de gent gran...).» 

Per tant, a cap banda s'estableix que les idees i suggeriments que puguin fer "els consells
d'àrea"  hagin  d'ésser  recollits  en el  procediment  d'elaboració  i  aprovació  del  pressupost
general per a l'exercici corresponent. Fins i tot, aquests consells es podrien reunir a 1 de
gener i la comunicació de la viabilitat de les propostes hauria de ser, fins i tot, abans de
començar amb el procediment d'elaboració i aprovació del pressupost.

Per altra banda, l'article 69 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de Règim
Local, disposa que les Corporacions locals facilitaran la més àmplia informació sobre la seva
activitat i la participació de tots els ciutadans en la vida local, si bé estableix el límit de què
tant les formes, com els mitjans i procediments de participació que aquelles estableixin en
exercici  de  la  seva  potestat  d'autoorganització  no  podran  en  cap  cas  menyscabar  les
facultats de decisió que corresponen als òrgans representatius regulats per la Llei. Per la
seva  banda,  l'article  70  bis,  disposa  que  els  Ajuntaments  hauran  d'establir  i  regular en
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normes de caràcter orgànic, procediments i òrgans adequats per a l'efectiva participació dels
veïns en els assumptes de la vida pública local.

Per tant, atès que la participació ciutadana implica una ingerència pròpia en l'organització,
govern  i  administració  de  l'Ajuntament,  el  lògic  seria  que  aquestes  previsions  fossin
recollides en un reglament orgànic municipal, circumstància que no es dona.

Inclús en el supòsit que el reglament de participació ciutadana (que a hores d'ara ni té el
caràcter  d'orgànic)  establís  precisions  relatives  envers  el  procediment  d'elaboració  i
aprovació  d'un  pressupost,  les  seves  previsions  únicament  podrien  desenvolupar  o
interpretar les previsions legals, però mai contradir-les en el sentit d'incloure un tràmit previ
(constitució o celebració dels consells d'àrea) que fos aplicable a l'elaboració i aprovació del
pressupost, per quan esdevé un tràmit "complementari" no previst en cap norma de caràcter
bàsic.

Les regles procedimentals del TRLRHL estableixen en sí mateixes un procediment complet
que resulta aplicable per efecte de la llei especial per raó de la matèria pel que, inclús, de
conformitat amb el disposat a la disposició addicional 1ª, apartat 1, de la Llei 39/2015, no
resulta exigible seguir el tràmit de constitució i/o celebració de les reunions dels consells
d'àrea,  ni es pot invocar la nul·litat o invalidesa del procediment per aquest motiu, com a
tràmit  previ  al  procediment  d'elaboració  i  aprovació  del  pressupost  general  establert  al
TRLHL.

Vist l’informe jurídic emès per part de l’advocat Miquel Ripoll de data 1 de juny de 2021 en
relació a la reclamació presentada pel Sr. Joan Crespí Salas, actuant en nom propi i  en
representació  de la  PLATAFORMA PRO CAMINS PÚBLICS OBERTS de  Pollença  amb
RGE:  2022-E-RC-6915  de  dia  1  de  desembre  de  2022  contra  l’aprovació  inicial  del
pressupost  de l’exercici  2023,  reclamació  que és  idèntica  en quant  a  fonaments que la
reclamació quarta abans esmentada.

Vist l’informe emès per part de la tècnica de personal de data 20 de novembre de 2023 en
relació a les reclamacions primera a tercera indicant:

S’han de desestimar:

• les reclamacions relatives a la previsió del complement de carrera professional amb
la  puja  prevista  a  la  Llei  de  Pressuposts  Generals,  atès  que  no  consta  aprovat
definitivament el nou text de l’acord de carrera.

• les  reclamacions  relatives  al  complement  de  tornicitat  atès  que  només  es  pot
percebre  en cas  de fer  jornada  a  torns,  d’acord  amb el  concepte  previst  al  text
Articulat de Condicions de Treball de personal Funcionari

• les  reclamacions  relatives  a  les  places  de  subinspector(P04)  que  ha  de  seguir
figurant coberta definitivament, i la plaça P01 de Cap de Policia Local vacant.

• les  reclamacions  relatives  a  les  places  de  tresoreria(FA1-03)  que  ha  de  seguir
figurant vacant, amb nomenament accidental, i la plaça FA23-04, d’auxiliar- coberta
definitivament (ocupant  accidental  un altre plaça,  i  amb nomenament interí  per la
reserva).

S’han d’estimar (reclamació tercera).
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Reclamació  relativa  a la  relació  de llocs  adscrits  a segona activitat  i  incorporar  el  llistat
complet..

Vist l’informe emès per part de l’Interventor dia 23 de novembre de 2023 en relació a les
reclamacions presentades.

Per tot l’anterior, el batle, el Sr. Martí Xavier March Cerdà, proposa al Ple de la Corporació
l’adopció del següent ACORD:

Primer.- Pel que fa a les reclamacions presentades:

• Estimar la reclamació tercera presentada per Juan Perelló Garcia en representació
de  l’Organització  Sindical  UGT  amb  núm.  registre  2023-E-RE-7972  dia  07  de
novembre de 2023, en relació als llocs adscrits a segona activitat i incorporar el llistat
complet.

• Desestimar les reclamacions primera, segona, quarta, cinquena, sisena i setena en
base als fonaments establerts a la part expositiva per no tractar-se de cap causa de
les contemplades a l’article 170.2 del RDL 2/2004, pel qual s’aprova el Text Refós de
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL)

*Reclamació  primera  presentada  per  Juan  Perelló  Garcia  en  representació  de
l’Organització Sindical UGT amb núm. registre  2023-E-RE-7562 dia 22 d’octubre de
2023.

*Reclamació  segona  presentada  per  Juan  Ferrer  Ferragut  en  representació  de
l’Organització Sindical CCOO amb núm. registre 2023-E-RE-7662 dia 25 d’octubre de
2023.

*Reclamació  quarta  presentada  per  Joan  Crespí  Salas  i  Joan  Ramon  Bosch
Sangroniz,  actuant  en  nom  propi  i  en  representació  de  la  PLATAFORMA  PRO
CAMINS PÚBLICS OBERTS de Pollença amb núm. registre 2023-E-RC-6512 dia 09
de novembre de 2023, atès que d’acord amb el disposat a l’art. 67 de la Llei 12/2017,
LUIB, lo que implica declaració d’utilitat pública i necessitat d’ocupació de bens per a
l’execució del planejament urbanístic als fins d’expropiació o imposició de servituds
es l’aprovació definitiva del planejament que dins les seves determinacions contempli
l’actuació  que necessiti  d’expropiació  o  imposició  coactiva  de servitud;  que  ja  no
concorre en el PGOU de Pollença

*Reclamació  cinquena  presentada  per  Antoni  Coll  Trias  en  representació  de
l’Associació Banda de Musica de Pollença amb núm. registre 2023-E-RE-8200 dia 15
de novembre de 2023.

*Reclamació  sisena  presentada  per  part  de  Bartomeu  Cifre  Ochogavia  en
representació del grup municipal Tots-El Pi amb núm. registre 2023-E-RE-8468 de
dia 22 de novembre de 2023.

*Reclamació setena presentada per part de David Alonso Garcia en representació
del  grup  municipal  Partit  Popular  amb  núm.  registre  2023-E-RE-8476  dia  22  de
novembre de 2023.

Segon.  Aprovar definitivament el pressupost general de l’entitat per a l’exercici 2024, que
està format  pel  pressupost  de l’Ajuntament,  amb un import  de despeses i  ingressos de
26.379.918,57 euros i l’estat de previsió de despeses i ingressos de la mercantil EMSER C
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2002 S.L.U., per import de 6.094.500 euros. El total consolidat representa unes despeses i
ingressos de 28.587.418,57 euros.

Tercer. Aprovar la plantilla de personal que es preveu en l’esmentat pressupost formada per
tots els llocs de feina del personal funcionari, laboral i eventual de l’Ajuntament i els annexos
corresponents al personal de la mercantil EMSER 2002 S.L.U., segons documentació que
consta al corresponent expedient.

Quart. Aprovar les Bases Generals d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2024.

Cinquè. Aprovar  el  règim  de  fiscalització  limitada  prèvia  de  despeses  i  ingressos  de
conformitat a l’establert a les bases d’Execució del Pressupost, tot de conformitat amb el del
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 05 de març pel qual s’aprova el  Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals i RD 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim
jurídic del control intern en els entitats del Sector Públic Local.

Sisè. Aprovar un límit de despesa no financera màxima de 26.379.918,57 euros.

Setè. Aprovar la massa salarial del personal laboral de conformitat amb l’expressat a l’article
103 bis de la Llei 7/1985, de 02 d’abril, Reguladora de les bases de Règim Local, introduït
per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració
Local per import de 3.678.246,16 euros per l’Ajuntament de Pollença i 1.528.000 euros per
EMSER 2002 S.L.U.

Vuitè. Ordenar  la  publicació  de  l’acord  en el Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears  (BOIB)
d’acord  amb  allò  que  preveu  l’article  169.3  del  text  refós  de  la  Llei  reguladora  de  les
Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
00.20.53 a 01.35.08).

Una vegada finalitzades les intervencions, se sotmet a votació la Proposta i n’esdevé el resultat
següent: deu (10) vots a favor dels membres dels grups municipals Partit Socialista de les Illes
Balears i Més per Pollença; i sis (6) vots en contra dels membres dels grups municipals Tots -
El Pi i Partit Popular.

Atès el resultat de la votació es declara aprovada íntegrament la Proposta precedent i els acords
continguts en la mateixa.

5.- Expedient 4715/2023. Moció de suport presentada pels grups municipals PSIB-
PSOE i Més per Pollença, a la comunitat educativa per a la promoció i defensa de
l'educació en català, prèvia ratificació de la seva inclusió a l'ordre del dia

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12      En contra: 2     Abstencions: 1     Absents: 1

Diligència.- Per fer constar que quan són les 19.37 hores s’absenta de la sessió el regidor Mateu Tugores Vives (Partit Socialista de

les Illes Balears).
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Prèviament se sotmet a ratificació del Ple la inclusió d’aquest assumpte a l’ordre del dia, que
acompanya a la convocatòria de la present sessió ordinària, d’acord amb el que disposa
l’article 82.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,
aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre (ROF).

Tots seguit se sotmet a votació la seva inclusió i n’esdevé el resultat següent: nou (9) vots a
favor dels membres dels grups municipals  Partit  Socialista  de les  Illes  Balears i  Més per
Pollença i sis (6) vots d’abstenció dels membres dels grups municipals Partit Popular i Tots - El
Pi.

Atès  el  resultat  de  la  votació  es  declara  ratificada  la  inclusió  d’aquest  assumpte,  que
acompanya la convocatòria, a l’ordre del dia.

A continuació se sotmet al Ple la consideració de la Proposta formulada que textualment diu:

»MOCIÓ  DE  SUPORT  DE  L'AJUNTAMENT  DE  POLLENÇA  A  LA  COMUNITAT
EDUCATIVA PER A LA PROMOCIÓ I DEFENSA DE L'EDUCACIÓ EN CATALÀ

En consideració de la rica història i la importància fonamental del català a les Illes Balears,
especialment des de l'adopció del model d'ensenyament en català, l'Ajuntament de Pollença
reconeix  la  llengua  catalana  com  una  part  essencial  de  la  nostra  identitat  cultural.  La
implementació d'aquest model educatiu ha estat un pas clau per assegurar que els alumnes
de les Illes Balears desenvolupin una competència sòlida tant en català com en castellà,
respectant així la coexistència de les dues llengües oficials.

Aquesta  iniciativa  no  només  ha  fomentat  l'aprenentatge  d'una  llengua  rica  en  història  i
cultura,  sinó  que  també  ha  estat  una  eina  de  cohesió  social,  promovent  la  igualtat
d'oportunitats i la integració en un context divers i plurilingüe. A través del model d'immersió
lingüística en català, s'ha potenciat una educació inclusiva i respectuosa amb la diversitat,
contribuint a evitar qualsevol forma de discriminació lingüística.

El compromís amb aquest model d'ensenyament reflecteix la voluntat de l'Ajuntament de
preservar i promoure no només una llengua, sinó també un patrimoni cultural ric i divers,
essencial  per  a  la  identitat  de  les  Illes  Balears.  Aquesta  aposta  educativa  ha  sigut
fonamental per garantir que les generacions futures mantinguin un vincle fort amb la seva
herència lingüística, alhora que desenvolupen una visió oberta i integradora del món.

Les  dades  estadístiques  disponibles  són  clares:  els  alumnes  que  finalitzen  l'Educació
Secundària  Obligatòria  a  les  Illes  Balears  mostren  una  alta  competència  en  ambdues
llengües oficials, el català i el castellà. Aquest fet és testimoni de l'èxit del model d'immersió
lingüística  en  català,  que  ha  permès als  estudiants  desenvolupar  habilitats  lingüístiques
robustes en un entorn bilingüe.

No obstant això, aquestes mateixes dades també indiquen un augment progressiu de l'ús del
castellà,  una  tendència  que  suggereix  un  desplaçament  potencial  en  les  preferències
lingüístiques de les generacions més joves. Aquesta situació no només posa en relleu la
necessitat  de  continuar  reforçant  les  polítiques  d'immersió  en  català,  sinó  també  de
desenvolupar  estratègies  noves  i  eficaces  per  encoratjar  l'ús  del  català  tant  en  l'entorn
educatiu com en la vida quotidiana.

El català no és només una llengua, sinó un vehicle per a la pluralitat cultural i el respecte
mutu en la nostra societat. És fonamental, per tant, adoptar mesures que garanteixin la seva
vitalitat  i  presència  en  els  diversos  àmbits  de  la  vida  pública  i  privada.  Això  inclou  el C
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desenvolupament de programes educatius i culturals que promoguin activament el català, la
realització de campanyes de conscienciació sobre la importància de la diversitat lingüística, i
la creació d'incentius per al seu ús en els mitjans de comunicació, el comerç, i altres esferes
socials.

En  definitiva,  mentre  celebrem  la  competència  bilingüe  dels  nostres  joves,  també
reconeixem la necessitat urgent de prendre accions decisives per assegurar que el català
continuï sent una llengua vibrant i central en la nostra comunitat.

Per tot això, des de MÉS per Pollença i PSIB-PSOE Pollença proposam que l’Ajuntament de
Pollença adopti els següents acords:

1. L'Ajuntament de Pollença adopta formalment l'acord de continuar i  reforçar el  seu
suport al model d'immersió lingüística en català. Aquesta decisió reconeix el valor
inestimable de la llengua catalana per a la cohesió social i el desenvolupament de
competències bilingües. Ens comprometem a proporcionar suport continu i recursos
als  centres educatius per a la implementació efectiva d'aquest  model,  així  com a
promoure l'ús del català en tots els àmbits de la vida pública.

2. L'Ajuntament de Pollença expressa la seva oposició ferma davant qualsevol forma de
segregació lingüística o intent de reducció de la presència del català en el sistema
educatiu. Ens mantenim ferms en la defensa de la igualtat de tractament de totes les
llengües oficials i en la promoció del català com a element essencial de la nostra
herència cultural i identitat. Aquest acord subratlla el nostre compromís per garantir
que l'educació a Pollença continuï sent un espai de diversitat, respecte i integració
lingüística, reforçant així els valors de pluralitat i convivència en la nostra societat.

3. L’Ajuntament de Pollença brinda un suport decidit i actiu a la comunitat educativa de
Pollença.  Aquest  suport  s'estendrà  a  docents,  alumnes  i  famílies,  amb  l'objectiu
d'assegurar  que l'ensenyament  i  l'ús del  català siguin  eficaçment  promoguts.  Ens
comprometem a proporcionar els recursos necessaris i a crear un entorn favorable
que faciliti tant l'aprenentatge com l'ús del català dins i fora de l'àmbit escolar.

4. L’Ajuntament  de  Pollença  sol·licita  a  la  Conselleria  d'Educació  que  els  recursos
públics gestionats pel Govern de les Illes Balears siguin específicament destinats a
millorar l'entorn educatiu: la reducció de ràtios d'alumnes per aula, l'augment de la
plantilla  de professorat  de suport  i  en especial  en la  necessitat  d'incrementar  els
recursos per promoure l'ús del català.»

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
01.35.15 a 02.14.50).

Una vegada finalitzades totes les intervencions, se sotmet a votació la Moció i n’esdevé el
resultat següent: dotze (12) vots a favor dels membres dels grups municipals Partit Socialista de
les Illes Balears,  Més per Pollença i  Tots - El Pi;  dos (2) vot en contra del membre del grup
municipal Partit Popular; i un (1) vots d'abstenció: del membre del grup municipal Tots - El Pi.

Atès el resultat de la votació, es declara aprovada la Moció precedent i els acords continguts en
la mateixa.
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5.- Propostes / Mocions d'urgència

Tot seguit per part de la Batlia es demana si qualque grup polític desitja sotmetre a consideració

del Ple qualque assumpte, de conformitat amb l’article 91.4 ROF.

No se’n presenta cap, de proposta / moció d’urgència.

B) PART DE CONTROL I SEGUIMENT

1.- Informació de Batlia

Per part de Batlia s’informa als reunits dels següents assumptes, dels què els hi trasllada el

següent:

- Informació relativa als interins que tenen dret a la carrera professional. Hi ha una sentència

dictada pel Justat contenciós administratiu núm 1 de Palma que estima el recurs interposat

per  CCOO  en  reclamació  al  dret  de  pagament  de  l’import  corresponent  a  la  carrera

professional de forma mensual. És una cosa que ja es fa, però es va haver de fer aquest

recurs al respecte. Una de les coses que vull dir és que nosaltres intentarem com a govern

que el tema judicial sigui la darrera opció. El tema judicial aquí s’ha perdut quasi tot, s’han

de pagar  endarreriments  amb interessos i  això  ha demostrat  un tarannà de participació

important per part de l’anterior equip de govern i per tant m’agradaria que es fos coherent

quan es diu: «volem participar i volem diàleg» i realment quan hi ha conflictes d’aquest tipus,

s’ha d’esperar a un conflicte judicial a un tema que es claríssim, que els interins tenen dret

(qualsevol) a la carrera professional.

 2.- Dació de compte de Resolucions de Batlia

D’acord amb el que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim

jurídic  de  les  entitats  locals  (ROF)  es  dona  compte  de  les  resolucions  adoptades  i

registrades des de dia 27 d’octubre de 2023 fins dia 30 de novembre de 2023, del número

2023/1100 fins el  número 2023/1235 (ambdós inclosos)  al  Llibre de Decrets,  al  qual  els

regidors i les regidores hi tenen accés directe mitjançant el gestor documental, als efectes

del control i fiscalització dels òrgans de govern.
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3.- Precs i Preguntes

3.1.- Preguntes del grup municipal Unió Mollera Pollencina (2023-E-RPLN-20 de dia

28 de novembre de 2023) corresponent a la present sessió plenària ordinària

Abans  de  començar a  contestar  les  preguntes,  el  batle-president  explica  que  ha  parlat
prèviament amb el regidor portaveu del grup municipal Unió Mollera Pollencina i que han
acordat  no contestar-les en aquest  Ple (degut  a l’absència justificada  del  regidor  senyor
Nevado Rodríguez) i, per tant, seran contestades en el pròxim Ple o per altres mitjans, si
escau, abans de la celebració del proper ple ordinari.   

Seguidament, de igual manera, es transcriuen les preguntes formulades:

Preguntes:

1. Después de 5 meses de legislatura los parques infantiles siguen exactamente igual. En la
campaña electoral prometieron mejorar los parques infantiles del municipio pero no es así.
¿Qué parques infantiles tienen pensado renovar? ¿Van a hacer un mantenimiento frecuente
de las nuevas instalaciones?

2. Hemos visto que se va a instalar una pista de hielo en el Claustre de Sant Domingo en
Navidad.  ¿Por  qué  no  se  instala  también  en Port  de Pollença  la  pista  de  hielo?  ¿Qué
actividades van a organizar en Port de Pollença en este periodo? ¿De que partida van a
pagar esta actividad?

3.  El  programa “Mou-te”  el  año  pasado  tenía  4  grupos  (2  en  Pollença  y  2  en  Port  de
Pollença). Actualmente hay 2 grupos en Pollença y 1 en Port de Pollença con una lista de
espera  de  más  de  50  personas.  ¿Van a  solicitar  al  Consell  Insular  d’Esports  hacer  un
segundo grupo en Port de Pollença? De no obtener respuesta positiva del Consell Insular
d’Esports, ¿el Àrea d’Esports va a contratar un/a monitor/a para dar respuesta a las más de
50 personas en lista de espera en Port de Pollença?

4.  ¿Cuándo  tienen  previsto  cubrir  las  plazas  de  los/as  trabajadores/as  jubilados  de  la
escuela de música, Àrea d’esports, personal de limpieza…? Nos consta que hay bolsín de
personal  para  cubrir  las  bajas  del  personal  de  limpieza  pero  aún  no  se  han  cubierto,
reduciendo el número de personal y dando un peor servicio a los edificios públicos.

5. ¿Tienen pensado presentar un informe sobre las actuaciones y las consecuencias que ha
causado el hundimiento del baro en la bahía? Creemos necesario saber que consecuencias
medioambientales y económicas ha provocado este incidente.

6.  En la  pasada legislatura  se realizó  un proyecto para  la  substitución de los focos del
campo de fútbol de Port de Pollença. Dicho proyecto tenía la aprobación definitiva, así como
el crédito aprobado. El Club Pollença i Port FC recibe semanalmente informes por parte de
la  Federación  de Fútbol  de les  Illes  Balears  en el  que se indica  que la  luz  artificial  es
insuficiente. ¿Cuándo piensan licitar este proyecto?

7. En vista de que la Escoleta municipal va a construirse en el parking de Joan Mas, lo cual
hará que Pollença pierda un parking muy utilizado.  ¿tienen previsto comprar algún solar
para poder hacer parkings?  De ser así ¿cuál?
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8. En noviembre 2022 el anterior consistorio solicito mediante el SOIB Dona 5 trabajadoras
para el Àrea d’Esports y así poder suplir la falta de personal. ¿Ya se ha resuelto la solicitud?
¿Cuándo se incorporará las trabajadoras?

3.2.  Preguntes  del  grup  municipal  TOTS  -  EL  PI   (2023-E-RPLN-21 de  dia  28  de
novembre de 2023) corresponent a la present sessió plenària ordinària

Preguntes:

1. En l'últim plenari ens van informar que una productora estava realitzant gravacions
a la Cala Sant Vicenç. Ens podrien indicar quina retribució ha percebut l'ajuntament
per part de la productora per poder realitzar el rodatge als indrets indicats?

R1.  El snyor Cànaves contesta que varen abonar 2184 € en concepte d’ocupació de Cala
Clara arrel de l’Ordenança reguladora de la taxa per l’ocupació de terrenys d’ús públic amb
mercaderies, materials de construcció, etc i després, 450 € en concepte de filmació de dia
20.10.23 a dia 1.11.23 per ocupació de via pública.

Seguidament  el  senyor  Cifre  demana si  les  tasques  de  posar  i  llevar  jardineres  les  va
assumir  ells  o  l’Ajuntament;  el  senyor  Cànaves  respon  que  només  es  varen  llevar  les
jardineres i les varen tornar a posar.

2. Per què encara no s'ha posat en funcionament la nova parada de taxis al Port de
Pollença? Ens hem adonat que hi continuen estacionant-se vehicles particulars; quina
és la raó per la qual no està operativa pels taxistes?

R2. Respon la senyora Campomar, explica que ja es varen trobar l’obra començada i creu
que hi va haver dos errors; el primer, començar l’obra just abans de la temporada turística el
que va  donar lloc a queixes dels veinats dels apartaments turístics propers i es va haver
d’interrompre aquesta obra, i, en segon lloc; també, es varen sobrevenir una sèrie d’obres
que no estaven previstes en el projecte i es varen executar aquestes obres abans d’acabar
el projecte sense cap modificació del contracte; això ha provocat que no s’hagi pogut acabar
l’obra, però s’acabarà quan acabi la temporada turística. Està previst ara que ja s’acabi i fer
la recepció d’obra i ja es puguin reubicar els taxis al seu lloc tot d’una que es pugui.

El  senyor Cifre afegeix  que  si  hi  aparquen cotxes particulars,  tampoc s’hauria de deixar
aparcar. Si no està recepcionada s’hauria de deixar sense ús perquè no passàs res.

3.  Ens  podrien  informar  sobre  l'estat  actual  de  la  redacció  dels  projecte  de  les
rotondes,  exposició  púbica  dels  mateixos,  actes  d’ocupació  etc?  Podem  obtenir
informació sobre dates específiques, com ara l'inici de la licitació del projecte, o inici
de les obres, vistes les darreres informacions sabudes per la premsa els darrers dies
sabent que son projectes vitals per la seguretat de les nostres carreteres i vista la
inoperància  de  l´anterior  equip  de  govern  del  consell  de  Mallorca  amb  aquesta
matèria?

R3.  Respon el batle-president que han tengut ja tres reunions sobre aquesta qüestió, una
amb el conseller senyor Fernando Rubio, una reunió a la qual també va venir el coordinador
d’urbanisme, el senyorTomeu Antich i el cap de la Policia el senyor Pedro Cardell; i a més a
més, totes les xerrades que vaig fer personalment sobre aquesta qüestió. L’anterior equip C
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inoperant que vostè diu va deixar dos avantprojectes fets i un que s’acaba de fer en aquests
moments,  el  tercer  avantprojecte  de  rotondes  s’acabarà  properament.  Per  tant,  si
s’haguessin licitat les tres de cop, segurament ja alguna de les tres s’hagués fet; però per
decisió política es va fer així. Ara es faran les licitacions, per una part es farà una licitació a
principis de l’any 2024 per fer el projecte definitiu d’aquestes rotondes a l’espera que l’any
2025 es puguin posar en marxa, es puguin executar aquestes obres, per tant; hi ha hagut
una  inoperància  relativa,  no  s’ha  acabat  però  hi  havia  dos  avantprojectes  i  un  s’havia
començat, i ara hi haurà l’avantprojecte acabat perquè es pugui licitar el projecte definitiu.
Això suposarà, segons dades que ens ha donat el Sr. Miquel Àngel Sagrera, una quantitat
d’uns 600.000 € per rotonda, és una quantitat important i significativa això, evidentment, serà
important per a la seguretat perquè tenir tres rotondes, sobretot la rotonda del polígon i la de
la Cala de St. Vicenç, jo crec que donarà més seguretat perquè també la velocitat baixarà i
són bones opcions  i,  evidentment,  crec  que  ens hem de felicitar  que com a mínim els
projectes estiguin canalitzats i això ve de la feina de la passada legislatura. No es varen
acabar, però si no s‘hagués començat ara no es podria licitar, ho dic simplement per posar
les coses en el seu moment. Jo crec, Sr. Cifre, que hi ha una frase en mallorquí que es diu
molt clarament: «hi ha gent que veu gep dels altres i no veu el seu», ho dic simplement
perquè es tengui clara aquesta qüestió.

El senyor Cifre contesta que les rotondes varen estar dos exercicis pressupostades. El batle-
president insisteix amb el que ha dit abans, i diu que aquesta és la situació actual. Admet
que possiblement l’error va ser que es licitassin les tres rotondes de cop, i que si no ja hi
hauria qualque rotonda feta, però que està convençut del compromís del conseller  senyor
Rubio i del tècnic Sr. Sagrera que la cosa anirà endavant al respecte.

4. Ens podrien proporcionar una previsió de nous projectes per al nucli del Port de
Pollença  i  indicar-nos  si  tenen  la  intenció  de  dur  a  terme  algun  projecte  de
rehabilitació i millora pel carrer Joan XXIII amb dates concretes?

R4.  Contesta la Sra.  Campomar , diu que ja és la tercera vegada que contesta aquesta
pregunta i que contestarà el mateix, nosaltres no hem trobat cap projecte ni avantprojecte ni
estudi dedicat al carrer Joan XXIII, nosaltres hem estudiat les possibles millores però ens
hem concentrat en dues prioritats: primer, acabar les obres que estaven començades i que
vostès havien deixat a mitges com ha estat la piscina del Port de Pollença i també la parada
de  taxis  i  donar  solució  a  aquestes  coses  que  estaven  una  mica  en  situació  irregular.
Després, una altra cosa que també donam prioritat és a soterrar el cablejat de la plaça de
Miquel Capllonch, crec que es va fer una obra importantíssima i deixar el cablejat així com
va quedar és una cosa que hem de solventar, també hem de millorar l’enllumenat de la
plaça Miquel Capllonch que és un tema que també es queixa molta gent. També està previst
la millora de la zona esportiva de devora del parc infantil  de davant l’oficina de la plaça
Miquel Capllonch. També es durà a terme juntament amb el Consell Insular, el tema de la
millora de tota la zona de La Gola que a més, és una demanda que ens fan molts de veinats
i que nosaltres hi estam dedicant temps. També la millora del saló d’actes, nosaltres fa dues
legislatures varem fer un gran avanç per millorar-lo, i durant quatre anys vostès no hi van fer
res, tema climatització, camerinos... I això també és un dels projectes prioritaris a acabar i
que realment sigui una sala d’actes en condicions pel Moll. I després, evidentment, una de
les prioritats i projectes que tenim és dedicar inversions, estudis i millores al clavegueram del
Moll que és el que fins ara ha donat més problemes. Ja hem començat l’obra per arreglar
l’avaria del carrer Tramuntana i del carrer Mestral. Una avaria que crec que fa dos anys que C
od

i V
al

id
ac

ió
: Q

C
R

A6
KG

AF
64

S7
TT

7M
C

D
5D

W
Y4

9 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jp
ol

le
nc

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
2 

de
 3

1 



estava en marxa sense solventar, i nosaltres duim 5 mesos i aquesta setmana ja s’han posat
en  marxa  aquestes  obres  per  solventar  aquest  problema  que  a  més  a  més  donava
problemes al clavegueram i embossos. Després l’objectiu,  com he dit,  són millores a les
impulsores  (i  sobretot  les  de Port  de  Pollença)  i  que totes tenguin  un sistema d’alarma
perquè  es  pugui  actuar  en  el  mínim  indici  de  que  no  funcionen  i  que  puguin  causar
qualsevol abocament i, concentrar-mos també en fer un vertader servei de clavegueram en
condicions que ara no tenim i que ens dugui una ruta del pla director de quines obres hem
d’escometre en un futur. Per això, vull  recalcar la voluntat política d’aquest nou equip de
govern, ha estat multiplicar per tres les inversions que es dedicaven a clavegueram, per tant,
aquests són els principals projectes que ara mateix tenim damunt la taula.

5. Recentment, hem sabut que tenen previst anomenar un nou cap de la policia local.
Ens podrien indicar els motius d'aquesta decisió, pèrdua de confiança amb l´actual,
actuacions desafortunades del comandament o quina es la causa principal i si ens
poden informar dels criteris que s´han seguit per la seva elecció, i si dins el cos actual
de policia local no hi havia cap candidat idoni per cobrir aquesta plaça?

R5. Contesta la regidora de Seguretat ciutadana, la senyora Jiménez, diu que ha estat una
decisió molt meditada que creuen que els canvis són bons i que aquest canvi precisament
va destinat a la millora del cos. És una plaça s’ocuparà en comissió de serveis de 2 anys.

6. Un usuari de l'aplicació Línia Verda ens ha informat que al mes d'agost va registrar
diverses incidències relacionades amb clots a la via pública. Les imatges enviades
mostren clarament que aquestes problemàtiques coincideixen amb llocs on podrien
trobar-se  les  canonades  del  clavegueram.  Aquests  desperfectes  s'ubiquen  en
diversos carrers adjacents a la zona del Pont Romà, com ara el carrer de l'Horta i el
carrer  Reis  Catòlics,  entre  altres.  Tenen  previst  abordar  la  resolució  d'aquestes
incidències que ja van ser notificades a través de l'aplicació el 30 i 31 d'agost d'aquest
any?

R6. La senyora Campomar respon que estan estudiant aquesta informació però encara no
han pogut donar-hi resposta, perquè estan estudiant com es pot abordar aquesta qüestió.

7. En quin estat es troben els processos PLIA (Pla Local d’Infància i Adolescència) i
PEPI iniciats durant l’anterior legislatura? Seria possible que els equips de l’oposició
tinguessin el cronograma d’aquests plans?

R7. Contesta la regidora de Benestar social, la senyora Morro diu que quant al PLIA encara
segueix amb el procés de diagnosi.

La senyora  Xamena afegeix, que quant al PEPI  també està en el pla de diagnosi, però si
que s’han fet algunes actuacions sobretot amb la Comissió d’intervenció fent un protocol que
es va aplicar durant el mes de juliol, on es va fer una signatura amb alguns bars per tot el
protocol contra l’agressió sexual i homofòbica, aquí seria allà on ja hem passat a la fase
d’actuació. També dir que s’han fet diferents comissions: la Comissió tècnica, la Comissió
comunitària i l’educativa i que ara estan marcant un objectius que han sortit a partir de les
taules del primer consell.

8. Alguns usuaris que fan us de la zona exterior del gimnàs del pavelló ens comenten
que fa falta una mica d’il·luminació a partir del vespre. Seria possible instal·lar-hi un
focus de llum?
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R8.  Respon el  regidor  senyor  Cànaves  per  l’absència  del  regidor  d’Esports,  el  senyor
Tugores, diu que li havia deixat la resposta per escrit a la qual contesta que ell no n’estava
assabentat, però que el tècnic d’Esports els ha informat i que seguiran els tràmits i tot d’una
que es pugui s'instal·larà un focus.

9. La mitat de les faroles del polígon no funcionen. Per quin motiu no s’arreglen?, el
manteniment ja es municipal des de la seva recepció.

R9. La regidora senyora Campomar comenta que no han rebut cap línia verda de les faroles
del polígon ni cap comunicació però que faran una revisió per saber quin problema hi ha i si
es pot resoldre es farà al més aviat possible.

10. En quina fase esta la tramitació de la fase B del polígon industrial que es va iniciar
a l´anterior legislatura?

R10.  El  batle-president  diu  al  senyor  Cifre  que  sap  perfectament  que l’any  2021 es  va
plantejar per part del Sr. Bibiloni entre altres promotors una modificació de planejament per
desenvolupar  la  fase B.  Ara  està  en fase que el  Consell  va  donar  una resposta i  amb
aquesta havíem de modificar algunes deficiències que hi  havia i  nosaltres de la mateixa
manera que vostès en varen donar suport, nosaltres farem el mateix una vegada que aquest
grup promotor hagi paliat les deficiències que el Consell de Mallorca ha detectat.

11.  Ens hem assabentat que el procés selectiu per designar una persona encarregada
de la biblioteca i  arxiu ha quedat deserta.  Vista la problemàtica,  es pensa prendre
qualque mesura a curt termini?

R11.  Si,  desgraciadament  va quedar  deserta,  comenta la  senyora  Xamena,  i  estam ara
treballant per tornar posar en marxa per poder cobrir aquesta plaça. Encara no saben com
es farà, però si que es faran alguns canvis perquè ja fa tres vegades que queda deserta i
estan fent feina sobre el tema i ben aviat tendrà resposta a aquesta qüestió.

12. Les jornades de joves emprenedors es van comprendre durant els primers mesos
de l’any durant tres edicions. Fa comptes el nou equip de govern dur-les a terme?

R12. Sí, les tenen registrades als pressupost segons el tècnic, respon la senyora Jiménez.

13. En quina situació es troben les demolicions dels mollets de primera línia del port
de Pollença que es varen resoldre per part  de Demarcació de Costes,  han fet cap
passa per garantir la seva protecció?

R13. El batle-president diu que de moment la situació és la mateixa i quan hi hagi l’aprovació
del reglament de Patrimoni això s’afegirà a aquest reglament.

14. En quin estat es troba el conveni amb el bisbat per la rehabilitació de les teules de
l´edifici i l’església de Monti-sion ?

R14. El batle-president respon que això és la segona vegada que es fa aquest pregunta, és
evident que nosaltres tenim la voluntat política de fer-ho, han tengut  més de tres reunions
amb l’antic rector, amb l’actual rector, amb el director de l’Escola Diocesana i amb el director
de Monti-sion hi ha a n’aquests moments un problema de saber de qui és la propietat, hi ha
unes discrepàncies i mentre no resolguem aquesta qüestió és evident que no prendrem la
decisió tot i que la nostra voluntat política és tirar endavant aquest conveni.
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15. Ens poden donar una relació del cost de la fira d’artesania, i del cost de l’exposició
de l’església del Roser?

R15. Contesta el regidor, senyor Cànaves, que el cost total de la Fira d’Artesania no el tenen
encara perquè han arribat moltes factures, però en principi s’han ajustat al pressupost que
tenien, que es va haver de modificar el crèdit.  Hi havia 29000 €, però al final n’hem afegit
85000 € més, són 115000 € que és més o manco el que havia costat la de l’any passat (o
una mica menys). I quant a l’exposició de repensar dissenys si que estava pressupostada
més o menys amb 35000 € i si que va per aquí. S’ha fet un contracte de direcció de 14000 €
+ IVA, 17000 €; vigilància uns 3000 €, les fustes uns 6000 € + IVA, uns 7000 € i pico; i els
mobles que s’han fet pels fusters de Pollença, Mobles Abrines i Ca’n Natura uns 9000 €, ens
ajustam a aquests  34000 – 35000  € i  a  més aquestes  fustes  s’empraran per  pròximes
edicions com ja varem anunciar. Per tant, els 35000 € dins aquests 115000 € que tenim de
crèdit, 35000 € per l’exposició i la resta per la fira, però encara arriben factures, evidentment.

16. Ha previst el nou equip de govern sol·licitar ajudes i desenvolupar el projecte de
rehabilitació  i  millora  del  passeig  Voramar  i  Colon  que  es  va  iniciar  a  l´anterior
legislatura, i que no va rebre ajudes dels fons europeus ? En quin estat es troba la
concessió que es va sol·licitar del passeig davant el Demarcació de Costes?

R16-   Intervé la regidora senyora  Campomar,  dient que està igual com vostès ho varen
deixar, varem fer la sol.licitud a finals de 2022 amb un estudi (perquè no és un projecte) i
com vostè sap no es pot legalitzar cap projecte fins que no tenguem la concessió. Realment,
hem  d’esperar  la  resposta  de  Costes  per  poder  fer  qualque  projecte  perquè  tenir  la
concessió difícilment podem fer qualque projecte a aquesta zona.

17. Per el RGE ens hem assabentat que la propietat del pàrquing i els espais adjacents
a l´escola Costa i Llobera s´hauran de desallotjar, tenen pensada altre alternativa per
aquest usos, tant d´aparcament com d´espai educatiu?

R17-  El batle-president li respon que no sap d’on es treu aquesta informació, però el que és
evident és que el conveni havia caducat amb vostès  i no es va renovar. Nosaltres estam
treballant amb la propietat per donar una sortida a aquesta qüestió.

El  regidor  senyor  Cifre contesta dient  que en el  registre general  d’entrada hi  havia  una
petició de la propietat dient que s’havia de desallotjar, no era un conveni, era un contracte,
però independentment d’això és el que diu, jo m’ho he tret del registre d’entrada. El batle-
president li contesta que no hi ha desallotjament i per tant hi estam treballant. La senyora
Jiménez, intervé, dient que això ve d’una situació heretada del seu consistori i hem fet les
gestions pertinents i  ens hem reunit  les vegades que ha estat necessari perquè això no
succeeixi.

El regidor  senyor  Marquet  afegeix que  l’inici de renovació del contracte estava ja iniciat i
estava també parlat amb la propietat, perquè varem fer una oferta de compra però el preu
que ens varen oferir va ser massa gros. El  batle-president, senyor  March, diu que no és
aquesta la informació que tenen, que ells estan treballant perquè hi hagi una sortida tant pel
pàrquing com pel pati de Costa i Llobera.

Després d’acabar aquesta pregunta, el senyor Cifre planteja una pregunta «in voce»:
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18. Quina és la situació de les ajudes o de les sol·licituds presentades pels efectes del
Temporal Juliette per a les infraestructures municipals (bàsicament neteja de camins
de titularitat pública)?

R18-  El batle-president contesta que si no tenen cap factura no poden demanar ajudes, no
poden justificar res de les ajudes. El que si que hem fet nosaltres respecte la convocatòria
que ha fet el Consell de Mallorca per la part privada, hem fet una adhesió en el conveni
d’aquest acord i a part d’aquest, nosaltres serem els responsables de dur a terme les ajudes
que la gent de Pollença, les persones particulars puguin fer.

El Sr. Cifre respon que no ho entén perquè diu que les ajudes a particulars els han demanat
els  particulars.  El  batle-president  li  contesta que sense aquest  acord  amb el  Consell  de
Mallorca,  els  particulars  no  les  podrien  demanar.  El  Consell  de  Mallorca  va  fer  una
convocatòria de 2’5 milions d’euros o 5 milions (ara no se’n recorda) i a les hores ells s’han
adherit a aquesta convocatòria perquè seran els ajuntaments els que faran aquesta gestió.
Això és el que hi ha.

3.3 Precs i preguntes del grup municipal PP (2023-E-RPLN-22 de dia 28 de novembre
de 2023) corresponent a la present sessió plenària ordinària

PRECS:

1- Que utilitzin les Juntes de Portaveus per als temes de gran rellevància com pot ser
explicar els projectes que es reflecteixen en les partides pressupostàries i resta de
detalls del Pressupost General.

2- Davant la queixa de molts veïns de Pollença de falta de papereres en molts punts
sobretot del centre històric, demanem que revisin i en el cas que detectin aquesta
mancança dotin amb major nombre de papereres allà on fos necessari.

El regidor senyor Alonso, llegeix els 2 precs i una vegada ha acabat, el batle-president li
dona les gràcies i comencen amb la lectura i resposta de les preguntes: 

PREGUNTES:

1-  En  el  pressupost  2024  han  dotat  la  partida  Subvenció  per  la  rehabilitació  i
restauració  de  façanes,  eliminació  de  barreres  arquitectòniques  i  millora  de
l’eficiència energètica dels edificis. Per quan tenen previst treure les bases que pel
que sembla l'any 2023 no han tingut la intenció de treure?

R1-  Hi ha una partida de 25000 € i pensam treure la convocatòria el primer trimestre de
l’any que ve, li contesta el batle-president.

2- Per quin motiu molts dels expedients que varen entrar abans del cap d'any 2022, no
se'ls  ha  creat  l'expedient  corresponent?  Els  record  que  hi  havia  un  compromís
d'incrementar  la  partida  pressupostària  perquè  es  cobrissin  tots  els  expedients
presentats  dins  del  termini  2021-2022,  pensen  seguir  amb  el  mateix  criteri  que
l'anterior Equip de Govern?

R2-  El batle-president contesta al senyor Alonso que si  parla de desembre de l’any 2022,
els expedients els hauríeu d’haver fet vostès. I nosaltres si que estam disposats que en la
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convocatòria de l’any 2024 aquestes sol·licituds es puguin posar en marxa, però, nosaltres
no hem trobat cap expedient al respecte. Per tant, en la convocatòria de 2024 es tendran en
compte aquestes sol·licituds.

3- Al mes de setembre varen dir que ja estaven a punt de sortir els contractes de
gestió dels bars dels Poliesportius de Pollença i du Moll, En quin estat es troben els
plecs tècnics i administratius?

R3-  El regidor d’Esports deixat dit al  regidor senyor  Cànaves,  qui contesta,  que  els plecs
tècnics estan fets i els administratius també, o a punt d’acabar-se, però els tècnics estan
acabats.

4-  Quan tenen programat iniciar la neteja dels camins rurals del municipi? Actualment
hi ha camins que comencen a ser perillosos per la quantitat de vegetació que aflora en
les voravies.

R4-  La regidora senyora Campomar respon que a la legislatura anterior creu recordar que
no se’n va fer cap. Perquè quedi constància. Sí que ara s’han fet uns 47 km de camins i
pràcticament  està  acabat.  Està  bastant  avançada  la  neteja  d’aquests  47  km de  camins
sol.licitats. La nostra idea és encarregar a EMSER que faci aquesta feina, afegeix el senyor
batle-president.

La part dels camins de la zona de la Font de Mal any és perillós, insisteix el senyor Alonso. 

Si hi ha qualque punt concret que vostè coneix, agrairem que  ens passi la informació,  li
demana la senyora Campomar.

5- El mes de setembre varen dir que estaven treballant a regular els “Tardeos”. Veiem
necessari i urgent que facin feina en aquesta línia, tant per a la seguretat dels que
assisteixen, per al bon control  de la policia i  perquè els negocis que ho sol·licitin
sàpiguen en què condicions i que limitacions han de complir.

R5-   La  senyora  Jiménez  diu  que,  estam  d’acord  amb  vostè,  es  veritat  que  fa  falta
regularitzar-lo i de manera urgent i definitiva. Quan varem arribar aquí ens varem trobar un
buit normatiu allà on les autoritzacions es feien de manera oral. I quan varem arribar varem
crear un tràmit el qual permet el control de l’activitat per part de la Policia i informa de les
condicions que han de complir.

I pensen fer una ordenança ?  demana el  senyor  Alonso,  contestant la regidora senyora
Jiménez que això ho hem fet perquè almanco la gent tengui una fulla de ruta i sàpiga com
ha de procedir i mentrestant estam fent l’ordenança que com vostè sap s’han de tenir molts
d’aspectes en compte; si són innòcues o no, permanents o no, etc.

6- Veïnats de la zona del Calvari es queixen de falta d'il·luminació, tant en l'escalinata
com en zones limítrofes, tenen constància d'aquesta problemàtica?

R6- Respon la senyora Campomar que sí, la veritat és que hi ha hagut un problema en el
carrer  Creus i  en tenim constància que s’han fet  les línies  verdes i  ara es va localitzar
l’avaria. Hi havia una farola que donava problemes i ha costat localitzar-la, però ja s’hi ha
donat solució.
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7- Al carrer de l'antiga carretera de Formentor es varen instal·lar unes jardineres que
actualment estan buides o si  hi  havia res sembrat ja es mort,  pensen fer qualque
actuació en aquest sentit?

R7- Contesta la senyora Campomar sobre el tema de les jardineres del carrer Formentor, hi
ha hagut queixes quant a com estan col·locades. Molts de vehicles i han col·lisionat i s’han
fet malbé i la vegetació és molt minsa. Nosaltres estudiarem quina solució hi podem donar,
però que també sigui una solució conjunta amb els veïnats i que vagi bé a tots. Per tant,
estam pendents de millorar aquesta situació.

8-  Davant la notícia dels desperfectes per actes incívics en la Talaia d’Albercutx, han
fet qualque valoració de la possible restauració d'aquest element històric?

R8-  El  senyor  Sureda diu que en aquest moment no hi ha un pressupost. Hi ha diferents
elements que estan espenyats, que són escalons que per erosió o pel volum de gent que hi
puja s’han romput. Després hi ha unes pintades a l’interior i a l’exterior i també a la banda de
dalt que ja fa un parell d’anys que estan fetes; i es va fer un informe que es va posar en
coneixement  al  departament  de Patrimoni  del  Consell  de  Mallorca,  varen respondre i  la
recomanació que ens varen fer va ser que no es permetés l’accés a l’interior de l’edifici, ni
pujar a la part de dalt. 

Ara els Servis Tècnics Municipals tenen aquest informe i s’ha de fer un projecte per part d’un
restaurador  i  que haurem d’enviar  al  Consell  de  Mallorca i  si  ens  autoritzen el  podrem
executar. Va amb aquesta línia: eliminar pintades, fixar els escalons de ferro per millorar la
seguretat i també hi ha altres elements que per la deterioració natural s’han anat desfent.
Aquest  és l’objectiu,  pressupost  encara no el  tenim,  perquè s’ha de fer  el  projecte dins
aquestes tres línies d’actuació.

9-  Ens congratula  veure que  a  la  fi  s'ha  retirat  el  vaixell  enfonsat  de la  badia  de
Pollença, en la qual ha estat des del mes de juny, l'operatiu per a extreure'l ha d'haver
estat molt costós, tenen informació de la titularitat de l'embarcació?, el lògic seria que
els costos d'aquesta operació els pagués l'armador del vaixell enfonsat, i més tenint
en compte de què no s'ha tractat d'un accident sinó d'una deixadesa i abandó absolut
de l'embarcació.

R9.-  Contesta la senyora que diu que no tenen dades del que ha costat perquè l’Ajuntament
no  es  farà  càrrec  dels  costos  d’extracció,  d’això  s’encarregaran  els  organismes
supramunicipals.  Ha  estat  molt  complicat  fer  aquesta  coordinació  entre  tots,  però
desconeixem la  titularitat  del  vaixell,  per  això es va haver  d’actuar  des dels  organismes
supramunicipals.

10- Ens poden fer una valoració de la Fira d’artesania d'enguany? Tenen un nombre
aproximat de visitants? No els sembla que hi  ha hagut menys visitants que altres
anys?

R10-  El regidor  senyor  Cànaves, diu que ell el nombre de visitants aproximat no el sap.
També es veritat que l’exposició de Repensar dissenys està oberta fins dia 10 i ara si que
fan una mica de recompte i vigilància de la gent que la visita. La sensació de si hi ha més
gent o no, no la sé, però la gent m’ha comentat que havia anat bé. I la valoració que feim es
positiva, ha estat un canvi, amb un període de reflexió, amb aquesta aposta tant de repensar
processos i dissenys i donar-li una volta al tema de la producció del nostre entorn estam
bastant satisfets des de l’equip de govern i crec que la gent ho ha percebut així. C
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11-  Recentment el pollencí Jaume Rull  es va proclamar subcampió del  món de tir,
quan pensen fer-li el reconeixement que correspon davant aquest gran resultat?

R11-  Respon el  senyor  Cànaves amb la resposta del regidor d’Esports (Sr. Tugores),  diu
que el batle li va enviar una carta el proper dilluns i que ho fa habitualment quan hi ha èxits
esportius cada cap de setmana i que som conscients d’aquest reconeixement, varem fer una
publicació i que ho tenim present per veure el que es pot fer.

Les  intervencions  en  el  present  punt  es  troben  enregistrades  en  el  suport  digital  que
s’annexa  mitjançant  enllaç  adjunt  a  l’índex  del  document  d’enregistrament  i  forma  part
d’aquesta  acta,  degudament  diligenciat  per  la  secretària  de la  corporació  (minutatge  de
02.16.09 a 02.53.00).

I sense més assumptes per tractar, el batle-president aixeca la sessió, de la qual com a
secretària, estenc aquesta acta.
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DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT

AJUNTAMENT PLE / Sessió ordinària núm. PL/2023/17

Índex del document d’enregistrament àudio de la sessió celebrada dia 30 de novembre
de 2023

Enllaç: https://www.ivoox.com/30-11-2023-plenari-ordinari-novembre-audios-
mp3_rf_120398261_1.html

Ordre del dia
Situació de

minutatge

A) PART RESOLUTIVA

1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
De: 00:00:26

A:   00:00:40

2.- Expedient 4590/2023. Dictamen per a l'aprovació inicial,
si procedeix, de la modificació de crèdits núm. 26/2023, sota
la modalitat  de crèdit  extraordinari  finançat amb romanent
de Tresoreria per a despeses generals

De: 00:00:57
A:   00:06:28

3.-  Expedient  5300/2021.  Dictamen  per  a  l'aprovació,  si
procedeix,  de  la  resolució  d’al·legacions  i  aprovació
definitiva de la modificació puntual de la Unitat d’Actuació
(UNAC)-15 “Prolongació dels carrers Reina Maria Cristina i
Carrer Rull” del PGOU local, per a la seva adaptació a les
determinacions  vigents  en  matèria  de  cessions  de
l’aprofitament mig i de reserva de sòl per a habitatges de
protecció oficial

De: 00:06:32

A:   00:20:50

4.-  Expedient  4129/2023.  Proposta  per  a  l'aprovació,  si
procedeix,  de  la  resolució  de  reclamacions  i  aprovació
definitiva  del  pressupost  general  de  l'Ajuntament  de
Pollença per a l'exercicici 2024, prèvia ratificació de la seva
inclusió a l'ordre del dia

De: 00:20:53

A:    01:35:08

5.- Expedient 4715/2023. Moció de suport presentada pels
grups  municipals  PSIB-PSOE  i  Més  per  Pollença,  a  la
comunitat  educativa  per  a  la  promoció  i  defensa  de
l'educació en català, prèvia ratificació de la seva inclusió a
l'ordre del dia

De: 01:35:15

A:   02:14:50

11.- Propostes / Mocions d'urgència 

B) PART DE CONTROL

1.- Informació de Batlia / 2.- Dació de compte de resolucions

de Batlia

    De: 02:14:55

    A:   02:16:05
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https://www.ivoox.com/30-11-2023-plenari-ordinari-novembre-audios-mp3_rf_120398261_1.html
https://www.ivoox.com/30-11-2023-plenari-ordinari-novembre-audios-mp3_rf_120398261_1.html


3.- Precs i Preguntes:
De: 02:16:07

   A:   --:--:--

3.1.-  Preguntes del grup municipal Unió Mollera Pollencina

(RGE  núm.  2023-E-RPLN-20 de  dia  28  de  novembre)

corresponent a la present sessió plenària ordinària

De: 02:16:10

A:   02:18:15

3.2.- Preguntes del grup municipal TOTS - EL PI (RGE núm.

2023-E-RPLN-21 de dia 28 de novembre) corresponent a la

present sessió plenària ordinària

De: 02:18:19

A:   02:41:22

3.3.- Precs i preguntes del grup municipal PP (RGE núm.

2023-E-RPLN-22 de dia 28 de novembre) corresponent a la

present sessió plenària ordinària

De: 02:41:25

A:   02:53:19
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